

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref:518b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President shocked after the assassination of Turkish poll candidate

Strasbourg, 17.07.2007 - Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) President René van der Linden today said he was shocked by the assassination, this morning in Istanbul, of Tuncay Seyranlioglu, an independent candidate running in the 22 July parliamentary elections in Turkey.

"I wish to extend my condolences, on behalf of the Parliamentary Assembly, to the family of the victim. Such a barbaric act must not undermine the will of the Turkish people to organise under the best possible conditions next Sunday's parliamentary elections and to demonstrate their sense of responsibility for the future of the country," Mr van der Linden declared.

A 32-member delegation from the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), headed by Luc Van den Brande (Belgium, EPP/CD), will observe the elections. The delegation will be in the country from 19 to 23 July. It will meet the representatives of political parties, electoral officials, members of civil society and will be deployed around the country to observe the voting in a representative cross-section of polling stations.

Le Président de l'APCE consterné suite à l'assassinat d'un candidat turque aux élections

Strasbourg, 17.07.2007 - Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, s'est déclaré aujourd'hui consterné par l'assassinat ce matin à Istanbul de Tuncay Seyranlioglu, un candidat indépendant aux élections législatives du dimanche 22 juillet en Turquie.

"Au nom de l'Assemblée parlementaire, je présente mes condoléances aux familles des victimes. Un tel acte barbare ne doit pas miner la volonté du peuple turque d'organiser dans les meilleures conditions les élections parlementaires de dimanche prochain et de montrer leur sens de la responsabilité pour l'avenir du pays", a déclaré M. van der Linden.

Une délégation de 32 membres de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), dirigée par Luc Van den Brande (Belgique, PPE/DC), observera les élections législatives qui se dérouleront en Turquie le 22 juillet. La délégation sera présente dans le pays du 19 au 23 juillet. Elle rencontrera des représentants des partis politiques, des responsables électoraux et des membres de la société civile. Les parlementaires se déploieront dans tout le pays pour observer le scrutin dans un certain nombre de bureaux de vote représentatifs.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).